

**Erraustegiaren inguruko errekako isurketak argitzeko, Asensio Ingurumen
diputatuaren agerraldia eskatuko du EH Bilduk**

Pasa den maiatzaren 9an Zubietako erraustegitik gertu pasatzen den Arkaitzerreka ibaian ehundaka arrain eta aingira hilik agertu ziren. Fiskaltza ingurumenaren eta, beraz, osasunaren kontrako isuri hau ikertzen ari da, baina Gipuzkoako Hondakinen Konsorzioko arduradunek ere azalpenak eman behar dituztela argi ikusten du EH Bilduk. Horregatik, Gipuzkoako Batzar Nagusietan azalpen guztiak eman ditzan, Jose Ignacio Asensio Ingurumen diputatua eta GHKko presidentearen agerraldia eskatuko dugu.

Kezkagarria da oraindik frogetan dagoen erraustegiak dagoeneko bere lehen istripu larria izatea. Arkaitzerreka ibaiaren inguruan ez dago beste industriariik ezta kutsakorra izan daitekeen beste aktibitaterik. Hasiera batean, Gipuzkoako Hondakinen Kontsorazioak ibaiaren bizitza hiltzea erraustegiko isuri batek probokatu zuela ezeztatu bazuen ere, ondoren, amoniakoaren isuria erraustegia kudeatzen duen enpresaren ardura zela esan zuen.

.....

EH Bildu pedirá la comparecencia del diputado de Medio Ambiente Asensio para aclarar los vertidos en el río junto a la incineradora

El pasado 9 de mayo aparecieron cientos de peces y anguilas muertos en el río Arkaitzerreka, a su paso por la incineradora de Zubieta. La Fiscalía está investigando este vertido contra el medio ambiente y, por tanto, contra la salud, pero EH Bildu ve claro que los responsables del Consorcio de Residuos de Gipuzkoa también deben dar explicaciones. Por ello, solicitamos la comparecencia del diputado de Medio Ambiente y presidente de GHK, José Ignacio Asensio, para que dé todas las explicaciones pertinentes en las Juntas Generales de Gipuzkoa.

Es preocupante que la incineradora, aún en periodo de pruebas, haya tenido ya su primer accidente grave. En el entorno del río Arkaitzerreka no existen otras industrias ni otras actividades potencialmente contaminantes. En un primer momento, el Consorcio de Residuos de Gipuzkoa negó que la muerte de peces del río hubiera sido provocada por un vertido de la incineradora, pero posteriormente dijo que el vertido de amoniaco era responsabilidad de la empresa que gestiona la incineradora.